



舉辦ESG高峰論壇 引領各界邁向可持續發展

ESG Symposium steers the city towards sustainable development



煤氣
Towngas



煤氣×管協ESG高峰論壇 吸引逾5,000人線上線下出席

Towngas × HKMA ESG Symposium attracts over 5,000 online and offline participants



香港特別行政區環境及生態局局長謝展寰(中)在煤氣公司常務董事黃維鏞(右)陪同下,觀看高峰論壇場內展覽。
Towngas Managing Director Peter Wong (right) introduces the exhibits to Tse Chin-wan, Secretary for Environment and Ecology (centre), at the Symposium.

煤氣公司早前連同香港管理專業協會(管協)舉辦環境、社會及管治(ESG)高峰論壇2022,吸引來自香港、中國內地以及海外國家及地區,合共逾5,000人線上線下出席。論壇邀請到香港特別行政區環境及生態局局長謝展寰擔任主禮嘉賓,並且有逾20位來自不同界別,如公用事業、金融投資、社會福利、企業治理等的政商名人出席進行演講及圓桌研討會,探討ESG相關的熱門議題。

煤氣公司在席間發布《氣候相關及自然相關指導文件》,成為香港首家企業發布先行文件以回應「自然相關財務揭露工作小組」(TNFD)框架,檢視並披露煤氣公司及子公司港華智慧能源有限公司的業務對環境生態及生物多樣性構成的影響,以及所帶來的風險和機遇。

煤氣公司是香港首批積極關注氣候變化風險的企業, TNFD框架預期將會在2023年底出台,而今次發布的《氣候相關及自然相關指導文件》,是集團應對氣候及大自然相關風險與機遇的試行綜合文件,亦是集團可持續發展承諾的中期更新。展望未來,集團將繼續致力把ESG理念融入業務中,照顧不同持份者的需要,實踐可持續發展,為香港以及國家的綠色未來貢獻力量。

Towngas partnered with the Hong Kong Management Association (HKMA) to host the ESG Symposium 2022, which attracted over 5,000 participants from Hong Kong, the Chinese mainland and other countries/regions, both online and offline. Mr Tse Chin-wan, the Secretary for Environment and Ecology of the HKSAR, was invited to be the officiating guest at the Symposium. Over 20 other guests from various sectors, such as public utilities, finance and investment, social welfare and corporate governance, were also at the Symposium to give keynote speeches and participate in panel discussions on the hottest ESG-related topics.

At the Symposium, Towngas became the first Hong Kong company to publish a directive document, the Climate-related and Nature-related Directive Guide, in response to the Taskforce on Nature-related Financial Disclosures (TNFD) framework to review and disclose the ecological and biodiversity impacts, as well as the risks and opportunities arising from the operations of Towngas and its subsidiary, Towngas Smart Energy Company Limited.

Towngas was one of the first companies in Hong Kong to address the concern of climate change risks. The TNFD framework is expected to be launched by the end of 2023, and the Climate-related and Nature-related Directive Guide published this time is a pilot integrated document on the Group's response to climate and nature-related risks and opportunities, and a mid-term update of the Group's sustainability

commitments. Going forward, the Group will continue to integrate ESG concepts into its businesses, cater to the needs of different stakeholders, put sustainable development into practice and contribute to a green future for Hong Kong and the country.



煤氣公司在高峰論壇上發布《氣候相關及自然相關指導文件》。
Towngas announces the publication of the Climate-related and Nature-related Directive Guide at the Symposium.



香港特別行政區環境及生態局局長謝展寰致辭。
Tse Chin-wan, Secretary for Environment and Ecology of HKSAR, delivers his opening remarks.

煤氣公司蟬聯三項企業可持續發展指數榜首

Towngas again tops three Business Sustainability Indices

香港中文大學商學院商業可持續發展中心今年舉辦第二屆「大中華企業可持續發展指數」評選，煤氣公司繼去年勇奪桂冠後，今年再度從大中華地區200間企業中脫穎而出，蟬聯榜首。與此同時，公司在「大灣區企業可持續發展指數」及「香港企業可持續發展指數」中，均分別連續第三年及第四年獲得第一，並悉數獲評為「典範者」級別。此三項榮譽足證煤氣公司在可持續發展範疇的努力持之以恆，面對不同地域範圍內的競爭者都能保持領先者地位。

煤氣公司常務董事黃維義對公司再創佳績感到高興。他表示：「煤氣公司一直積極推進環境、社會及管治 (ESG) 工作，並將ESG元素融入到日常業務營運中。在2021年，集團旗下的港華燃氣有限公司更名為港華智慧能源有限公司，凸顯我們重新定位，透過技術和創新轉型成為一間領先的綜合清潔能源供應商，並為國家的3060雙碳目標做貢獻。」



煤氣公司常務董事黃維義 (左) 從可持續發展委員會主席林正財醫生手中接過獎項。
Dr Lam Ching-choi, Chairman of the Council for Sustainable Development, presents the awards to Peter Wong (left), Managing Director of Towngas.

The Centre for Business Sustainability under the Business School of The Chinese University of Hong Kong published the second Greater China Business Sustainability Index (GCBSI), and Towngas was once again selected among 200 corporations in the Greater China area to take the top spot. Towngas also placed first in the Greater Bay Area Business Sustainability Index (GBABS) for three consecutive years and the Hong Kong Business Sustainability Index (HKBSI) for four consecutive years. On top of that, Towngas was ranked as an Exemplar in all three indices, recognising Towngas' persistent efforts in the area of sustainability and its ability to remain a leader in the face of competitors in different geographical areas.



煤氣公司策略及創新總監暨商務總監 - 香港公用業務馮文傑 (中) 分享公司將ESG融入業務策略的方式。
Daniel Fung (centre), Head of Strategy & Innovation and Commercial - Hong Kong Utility of Towngas, shares the Company's approach to integrating ESG into its business strategy.

Peter Wong, the Managing Director of Towngas, is pleased by the Company's repeated accolades, "Towngas has been actively promoting environmental, social and governance (ESG) work and integrating ESG elements into our daily business operations. In 2021, Towngas China Company Limited, a subsidiary of the Group, was renamed Towngas Smart Energy Company Limited. The name change repositions us as a leading integrated clean energy supplier, with technology and innovation as our focus, contributing to the country's 30-60 dual carbon goals."

「聯合國可持續發展目標香港成就獎 2022」煤氣公司連奪四大獎項

Towngas wins four awards at SDG Achievements Awards Hong Kong 2022



環保促進會主席施永青 (右) 及行政總幹事何惠萍 (左) 頒發聯合國可持續發展目標香港成就獎大獎予煤氣公司常務董事黃維義。
Shih Wing-ching (right), Chairperson of the Green Council, and Ho Wai-ping (left), Chief Executive Officer of the Green Council, present the Grand Award to Peter Wong, Managing Director of Towngas.

在早前的「聯合國可持續發展目標香港成就獎2022」中，煤氣公司獲頒四個獎項，包括大獎、項目獎項 (金獎及影響力) 及機構獎項 (可持續發展機構 - 銀獎)。煤氣公司今次能在眾多參與企業中脫穎而出，成為唯一的大獎得主，足證公司在促進聯合國可持續發展目標 (SDG) 方面的傑出成就。

常務董事黃維義表示：「煤氣公司在業務發展中一直支持相關的可持續發展目標，特別是目標13『氣候行動』。我們致力於2050年或之前透過能源轉型和創新實現碳中和。為達成此目標，公司正積極開拓包括光伏和儲能項目等智慧能源業務，生產生物天然氣的有機廢物資源利用項目，以及配備太陽能集熱器的燃氣除濕項目等。」

At the SDG Achievements Awards Hong Kong 2022, Towngas won four awards: the Grand Award, Project Award (Gold Award and Outstanding Impact) and Organisation Award (Sustainable Organisation - Silver). Emerging from numerous corporations as the sole winner of the Grand Award, these accolades highlight the Company's outstanding achievement in contributing to United Nations Sustainable Development Goals (SDGs).

Peter Wong, the Managing Director of Towngas, remarked, "Towngas has been supporting relevant SDGs in its business development, especially on Goal 13 Climate Action. We are committed to becoming carbon neutral through energy transition and innovation by 2050. To achieve this goal, we are actively developing smart energy businesses like photovoltaic and energy storage projects, organic waste resource utilisation projects to generate bio-natural gas, gas-powered dehumidification projects with solar thermal collectors and more."